
DULFU bestyrelsesmøde. 

Søndag den 4. februar 2024 kl. 10.00 på Fjelsted Skov Kro 

Deltagere: Per Horn (PH) 

Jørgen Gram (JG) 

Helge Hald (HE) 

Anders Jørgensen (AJ) 

Thomas Olsgaard (TO) 

 Afbud fra Hans Havsager (HH) og Mads Thomsen (MT) 

 

 Referent: Pernille Krogsgaard (PK) 

 

PH bød alle velkommen til Fjelsted Skov Kro.  

 

1. Referat fra seneste møde den 5. november 2023  

Referatet er godkendt. Til dagsorden blev tilføjet indflyvningstilladelser under punkt 2.  

 

2. Formanden 

a) Orientering fra klubber, medlemmer og løbende sager 

Temamøder 2024 er fastsat og indbydelse er sendt ud til alle medlemmer. Datoerne kan 

ses på hjemmesiden. PK sender reminder ud et par gange i februar med tilmeldingsdato, 

som er 3 dage, inden temamødets afholdelse.    

b) OPT-OUT 600 

PH har haft en god samtale med Transportministeren. Afventer stadig yderligere svar fra 

dem. 

c) Seminar om holdninger i DULFU 

Forskellige former for rammer blev drøftet bl.a. skulle alle udvalg inviteres til møde eller  

blot bestyrelsen. Aftalen blev, at bestyrelsen tager et møde i løbet af 2024, og får drøftet   

hvilke holdninger en UL-pilot bør have for at sikre den højest mulige flyvesikkerhed.  

Informationen skal videre ud til klubberne på temamøderne 2025. 

d) Repræsentantskabsmøde 

Lokalitet er på plads. HE foreslog et nyt medlem til bestyrelsen i stedet for Hans 

Havsager.  

PK sørger for udsendelse af indbydelse med regnskab mv. til alle medlemmer.  

PK skal undersøge om der er mulighed for er besøg i Den flyvende Hangar efter 

repræsentantskabsmødet. 

e) Webmaster 

Webmaster har lavet forslag til ny hjemmeside, hvor hvert fagområde får en farve, så det  

giver et bedre overbliksbillede ved opslag på siden. PH giver besked til webmaster om, 

hvilke ting der skal ændres.  

 

 

 



f) Indflyvningstilladelser 

Sekretariatet bruger meget tid på at lave indflyvningstilladelser hver år (udenlandsk 

ultralet flyvemaskine må flyve i dansk luftrum). PH vil rette henvendelse til 

Trafikstyrelsen, for at ophæve delegeringsaftalen fra 2003. Trafikstyrelsen får derved 

opgaven tilbage.  

DULFU har erfaret, at Sverige, ligesom andre europæiske lande, ikke kræver nogen 

forudgående tilladelse for, at udenlandske UL-fly må flyve ind i svensk luftrum og 

opholde sig der i op til 3 mdr.  

 

3. Næstformanden 

Var ikke til stede.  

 

4. Materielområdet 

a)   Kursus 6.1.2024 på TEC  

      Materielansvarlige/flykontrollanter har været på glasfiberkursus. Et godt og udbytterigt  

      kursus. Se evt. opslag på DULFU’s hjemmeside.  

b)  Status på uddannelse 

Det er vigtigt, at flykontrollanter og materielansvarlige får samme forståelse og 

holdninger. Målet for 2024 er derfor, at der afholdes et samlet seminar for begge 

grupper. Derudover vil der være seminarer for flykontrollanter hhv. materielansvarlige, 

hvor man vil gå i dybden med det enkelte område.                   

c)   Rotax kursus 

       Kurser i Haderslev og Viborg er planlagt. Alle pladser er besat  

       Kursus i Ringsted og på Fyn kommer til efteråret.        

       Hvem der har været på kursus skal registreres i sekretariatet.  

 

              

5. Uddannelsesområdet (HE) 

a)  Trikes - fremtiden 

     Vi har ikke nogen løsning på fremtidige instruktører i DK. 

b) Træningsprogram 2024 

     Er i gang med undervisningen af brugen af nyt træningsprogram. HE har sendt 

     information ud til instruktører og uddannelsesansvarlige.  

c)  Registreringssystem for uddannelse ”JAMA” 

     Bliver meget overskuelig i form af 2 excelark. 

 d) Samarbejde med DSvU om SULF piloter 

      DULFU kan ikke føre tilfredsstillende tilsyn med piloterne, da de befinder sig på  

      svæveflyvepladserne rundt i landet. SULF er orienteret herom arbejder i øjeblikket  

      på en tilfredsstillende løsning. SULF har godkendt, at der fra 1.1.25 betales fuldt 

      DULFU-kontingent for alle klubbens medlemmer.  

 e)  Gebyr for Instruktørkurser  

      HE foreslog, at gebyr for uddannelse af instruktører 200 kr. slettes. Det blev aftalt, at  

      gebyret bortfalder fra 1.1.2025. 

 

 

 

 

       



6. Flyvechef 

a)  Havarikommissionen - nye regler for havariundersøgelser 

     TO og AJ har været til møde med havarikommissionen om nye regler pr. 1.1.24.  

     UL-fly er nu omfattet af havarikommissionens undersøgelsespligt.  

b)  ECCAIRS   

     Havarikommissionen opfordrede AJ til at registrere havarierne i ECCAIRS, som er    

     EASA landes registreringssystem. 

c)  ULHB540 

     AJ laver opdatering af UL-håndbogen 540, og sender til godkendelse i Trafikstyrelsen.    

d)  Alarmeringstelefon  

     AJ vil gerne have oprettet et alarmeringsnummer, og har undersøgt muligheden via  

     sekretariatets telefonsystem. AJ arbejder videre med opgaven og finder ud af om  

     nummeret skal køre via sekretariatet eller ved oprettelse af selvstændig abonnement.  

 

 

7. Kasserer 

 a) Regnskab 2023 

     JG gennemgik regnskabet, som lyder på et underskud på 67.404 kr.       

 b) Budget 2024 

     Budget blev gennemgået og tilrettet. Bliver sendt ud sammen med indkaldelsen til  

     repræsentantskabsmødet.  

 c) Forslag - vedtægtsændringer 

     Trafikstyrelsen har efter lang sagsbehandling ikke godkendt vedtægtsændringerne, som 

     blev vedtaget på repræsentantskabsmødet i 2023. Grunden er, at det ikke er  

     præciseret, hvem der er medlem af den enkelte klub, og hvem der er medlem af DULFU. 

     Nærmere information om dette, kommer ligeledes sammen med indkaldelsen til 

     repræsentantskabsmødet.  

 

      

8. Event 

Uge 31 turen flyttes til uge 27, så derfor flyttes DULFU træffet til uge 31. Nærmere 

information følger.  

 

9. Sekretariatet 

Der var 54 udmeldelser pr. 31.12.23. Disse er effektueret og alle klubber er efterfølgende 

opkrævet kontingent for 2024. Stor ros til klubberne for at have styr på deres medlemmer.   

DULFU har ca. 50 logbøger tilbage. Da det er dyrt, at sende logbøger ud til nye 

medlemmer, blev det besluttet, at de klubber der uddanner elever, skal have et lille lager af 

logbøger til udlevering.  

 

10. Eventuelt 

Intet til dette punkt.  


